

# Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 527b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

[pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)

internet: [www.coe.int/press](http://www.coe.int/press)



47 members

Albania  
Andorra  
Armenia  
Austria  
Azerbaijan  
Belgium  
Bosnia and Herzegovina  
Bulgaria  
Croatia  
Cyprus  
Czech Republic  
Denmark  
Estonia  
Finland  
France  
Georgia  
Germany  
Greece  
Hungary  
Iceland  
Ireland  
Italy  
Latvia  
Liechtenstein  
Lithuania  
Luxembourg  
Malta  
Moldova  
Monaco  
Montenegro  
Netherlands  
Norway  
Poland  
Portugal  
Romania  
Russia  
San Marino  
Serbia  
Slovakia  
Slovenia  
Spain  
Sweden  
Switzerland  
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"  
Turkey  
Ukraine  
United Kingdom

## **Council of Europe Secretary General Terry Davis welcomes the release of the Bulgarian medics**

Strasbourg, 24.07.2007 - "I am overjoyed that the six Bulgarian medics are finally returning home. I welcome the deal which secured their release in the absence of a properly functioning and independent system of justice in Libya which would have prevented their imprisonment in the first place. At last, after eight years of terrible psychological and physical ordeal, they are reunited with their families and given a chance to restart their lives. I wish them all the best. Our thoughts are now with the other victims of this tragic saga of incompetence and injustice – the HIV infected children. I hope that the outcome will bring some relief to their suffering, and that they will receive adequate medical treatment and support."

## **Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, se réjouit de la libération des infirmières et du médecin bulgares**

Strasbourg, 24.07.2007 – « Je suis ravi d'apprendre que les six membres du personnel médical bulgare peuvent enfin rentrer chez eux. Je me félicite de l'arrangement qui a permis leur libération, faute de l'existence en Libye d'une justice indépendante et fonctionnant correctement, qui aurait commencé par empêcher leur emprisonnement. Après huit années de terribles épreuves psychologiques et physiques, ils retrouvent enfin leurs familles et ont une chance de reprendre le cours normal de leur vie. Je forme les meilleurs vœux à leur endroit. Nos pensées vont à présent aux autres victimes de cette tragique saga d'incompétence et d'injustice, à savoir les enfants infectés par le VIH. J'espère que l'issue de cette affaire apportera un soulagement à leurs souffrances et qu'ils recevront une assistance et un traitement médical appropriés. »

To receive our press releases by e-mail, contact : [Council.of.Europe.Press@coe.int](mailto:Council.of.Europe.Press@coe.int)

**A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.**